
   
 

5. september 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange ansatte har der været i den offentlige administration i hvert af årene 2010, 2011, 

2012, 2013, 2014, 2015, 2016, 2017, 2018, 2019, 2020 og 2021 i henholdsvis:  

a. Selvstyret? 

b. Kommunerne? 

 

2. Hvor mange penge er der blevet brugt på løn til ansatte i den offentlige administration i hvert af 

årene 2010, 2011, 2012, 2013, 2014, 2015, 2016, 2017, 2018, 2019, 2020 og 2021 i henholdsvis:  

a. Selvstyret? 

b. Kommunerne? 

 

3. Hvad har Naalakkersuisut planlagt af initiativer for at nedbringe antallet af ansatte i den 

offentlige administration? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Alle partier virker til at være enige om, at det er muligt at skabe en billigere offentlig administration. På den 

baggrund mener jeg, at det er vigtigt, at vi har opdaterede tal at forholde os til, så debatten kan foregå på 

et oplyst og sagligt grundlag. Dette er baggrunden for mine spørgsmål. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


